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RADA POWIATU 

W KĘTRZYNIE 

- PROJEKT - 

 

 

 

Protokół nr 37/2016 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie 

z dnia 20 września 2016 r., godz. 07.00 
 

Ad. pkt 1 

Otwarcie posiedzenia 

 

Podczas otwarcia obecnych było 7 członków Komisji, zgodnie z listą obecności, stanowiącą 

zał. nr 1 do protokołu, nieobecny Wicestarosta Michał Krasiński. Posiedzenie Komisji Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Homza, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził 

prawomocność obrad oraz przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Informacja na temat bieżącej działalności: 

a) Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie;  

b) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie.   

4. Planowane zadania oraz wydatki w ramach inwestycji pn. "Projekt zintegrowanej informacji  

geodezyjno-kartograficznej Warmii i Mazur" w ramach Osi Priorytetowej 3 Cyfrowy Region 

RPO (lata 2016-2020). 

5. Informacja na temat działalności Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego.  

6. Analiza wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 roku. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na XXXVII sesji 

Rady Powiatu w dniu 21 września 2016 roku w sprawach: 

a) ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi  i  jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2017 r.; 

b) o zmianie uchwały Nr XVII/155/2015 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia  

21 października 2015 r. w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego  

w Kętrzynie; 

c) o zmianie uchwały Nr XXV/228/2016 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 27 kwietnia 

2016 r. w sprawie przyjęcia do realizacji w 2016 roku zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych; 

d) zmiany planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie na 2016 rok; 

e) zmiany Uchwały Nr XXI/191/2015 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2015 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na 

lata 2016-2031; 

f) zmian w budżecie powiatu na rok 2016; 

g) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół im. Macieja Rataja  
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w Reszlu; 

h) wezwania do usunięcia naruszenia prawa w związku z podjęciem w dniu 16.08.2016 r. 

przez Radę Powiatu w Kętrzynie uchwały Nr XXXIII/269/2016 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Kętrzynie.  

8. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski.  

9. Przyjęcie Protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji stałych w dniu 16 sierpnia 2016 r. oraz 

Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 30 sierpnia 2016 r.  

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. pkt 2 

Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia 

 

  Przewodniczący Komisji Zbigniew Homza poinformował, że Zarządu Powiatu  

w Kętrzynie przekazał wniosek Dyrektora Szpitala Powiatowego w Kętrzynie w sprawie 

zaopiniowania przyjęcia darowizny aparatury i sprzętu medycznego przez Szpital. (zał. nr 2) 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod glosowanie wprowadzenie przedmiotowego wniosku do 

porządku obrad Komisji jako pkt 8, który został przyjęty jednogłośnie 7  głosami „za”.  

 

Ad. pkt 3a 

Informacja na temat bieżącej działalności Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie  

 

Informację na temat bieżącej działalności Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie przedstawili: 

Zastępca Komendanta Marcin Danowski i Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego 

Marcin Piechota. Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

 

 Radny Hansi Malecki odniósł się do zlikwidowanych rewirów dzielnicowych  

w Barcianach i Srokowie. Zapytał czy istnieje możliwość, aby je odtworzyć. Stwierdził, że ma to 

znaczenie dla bezpieczeństwa. Naczelnik Marcin Piechota powiedział, że ten temat poruszany był 

wielokrotnie. Dodał, że kilka lat temu rewiry miały większą rację bytu. Jednakże te jednostki, 

które liczyły 2-3 policjantów były bardzo niewydolne. Następnie stwierdził, że likwidacja 

rewirów nie wpłynęła negatywnie na stan bezpieczeństwa na tych terenach. Naczelnik powiedział, 

że jeśli będzie potrzeba stworzyć rewiry, to zapewne tak się stanie. Odnosząc się do Barcian 

powiedział, że wpłynął wniosek o zwiększenie ochrony, w związku z czym Barciany zostaną 

podzielone na pół i będzie dwóch dzielnicowych.  

 

Ad. pkt 3b 

Informacja na temat bieżącej działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Kętrzynie  

 

Informację na temat bieżącej działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Kętrzynie przedstawił Komendant Zbigniew Borys. Informacja stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

 Komendant odniósł się do sytuacji w mieście Korsze. Powiedział, że przy obecnej 

organizacji zakładu nie widzi zagrożenia. Natomiast zawsze może się coś wydarzyć, co zagrozi 

mieszkańcom.  
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 Radny Andrzej Sobczak powiedział, że na ostatniej sesji nadzwyczajnej mieszkanka Korsz 

powiedziała, że w ostatnim czasie słyszała wybuch na terenie zakładu ZAP Sznajder Batterien 

S.A. Komendant poinformował, że średnia granica między budynkami a zakładem to 120-180 m. 

Gdyby był wybuch to zapewne byłyby zniszczenia instalacji, które zakład musiałby to zgłosić.  

 

Ad. pkt 4 

Planowane zadania oraz wydatki w ramach inwestycji 

  

Planowane zadania oraz wydatki w ramach inwestycji pn. "Projekt zintegrowanej 

informacji geodezyjno-kartograficznej Warmii i Mazur" w ramach Osi Priorytetowej 3 Cyfrowy 

Region RPO (lata 2016-2020) przedstawił Kierownik Mariusz Misiewicz. Informacja stanowi zał. 

nr 5 do protokołu.  

 

Kierownik poinformował, że Zarząd Powiatu wybrał III wariant – najkorzystniejszy dla 

Powiatu, którego dotyczy wszystkich gmin w powiecie. Radni zgodzili się z tym. 

 

WARIANT III 

Biorąc pod uwagę potrzeby PZGiK  koszt projektu na lata 2017-2020 winien wynosić 8.348.850 

zł, w tym: 

Udział własny powiatu (15%) – 1.230.728 zł. W przypadku rozbicia na poszczególne lata, roczny 

wydatek -307.682 zł  (1.230.728 zł : 4 lata) 

Udział środków UE (85%) – 6.974.122 zł. W przypadku rozbicia na poszczególne lata, roczny 

wydatek – 1.743.530 zł  (6.974.122 zł : 4 lata) 

Ponadto udział własny powiatu (100%) – obsługa i zarządzanie projektem oraz realizacją 

zamówień publicznych przez zewnętrzną firmę doradczą należy uwzględnić również koszt 

144 000 zł (koszt własny niekwalifikowalny - 144 000 zł : 4 lata = 36 000 zł) 

Biorąc pod uwagę koszt niekwalifikowalny planowany łączny wydatek będzie wynosił 8.348.850 

zł, w tym: 

      1.374.728 zł – udział własny (343.682,00 PLN/rok) 

      6.974.122 zł – środki zewnętrzne 

 

Planowane obecnie zadania i związane z tym wydatki w ramach RPO (III wariant) 

1. Modernizacja EGiB gmin: Srokowo, Korsze, Reszel, Kętrzyn Barciany (łącznie 29.047 

działek*x 137,71 zł)  4.000.000 zł 

(zwiększono cenę za działkę w stosunku do wariantu II gdyż tamta cena może być za 

niska do zrealizowania w całości niniejszego zadania) 

(15% śr. własnych- 600.000 zł; 85% UE- 3.400.000 zł) 

* Stan 12.09.2016 r. 

2. Założenie GESUT  (23 355 ha x 70 zł)  1.634.850 zł 

(15% śr. własnych-245 228 zł, 85%UE-1.389.622 zł 

3. Założenie osnowy poziomej miasta Kętrzyn: 

500pkt * 400zł = 200 000 zł 

(15% śr. własnych 30 000 zł, 85% UE-170 000 zł) 

4. Modernizacja osnowy poziomej miast: Korsze i Reszel  

Ogółem 1500pkt * 300zł = 450 000 zł 

   (15% śr. Własnych-67 500 zł, 85%UE-382 500 zł) 

5. Cyfryzacja zasobu 



4 

 

2.000.000 stron A4 x 0,90 zł = 1.800.000 zł 

 (15% śr. własnych-270.000 zł, 85%UE-1.530.000 zł) 

6. Nadzór inwestorski  120.000 zł 

(15% śr. własnych 18 000 zł, 85% UE-102 000 zł) 

7. Obsługa i zarządzanie projektem oraz realizacją zamówień publicznych przez zewnętrzną 

firmę doradczą 144 000 zł (koszt własny niekwalifikowalny) 

 

Ad. pkt 5 

Informacja na temat działalności Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego 

 

W trakcie realizacji punktu na obrady przyszedł Wicestarosta Michał Krasiński. 

 

Informację na temat działalności Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego przedstawiła 

Dyrektor Marta Żylińska. Informacja stanowi zał. nr 6 do protokołu 

 

Ad. pkt 6 

Analiza wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 roku 

 

Analizę wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2016 roku przedstawiła Skarbnik Powiatu 

Iwona Kozłowska. Zaprezentowała zebranym  uzasadnienie natury merytorycznej i finansowej do 

projektu uchwały w sprawie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kętrzyńskiego za I półrocze 2016r. W swojej wypowiedzi poinformowała, iż wieloletnia 

prognoza finansowa Powiatu Kętrzyńskiego obejmuje lata 2016 – 2031. Wielkości przedstawione 

w uchwale w sprawie WPF na rok 2016 są zgodne z wielkościami określonymi w uchwale 

budżetowej Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2016, z uwzględnieniem zmian w budżecie 

dokonanych w I półroczu 2016r. Dane zawarte w sprawozdaniu z wykonania WPF  

i w sprawozdaniu z wykonania wykazu przedsięwzięć za I półrocze 2016 są zgodne  

z danymi zawartymi w sprawozdaniu z wykonania budżetu za I półrocze. 

Kontynuując swoją wypowiedź, Skarbnik Iwona Kozłowska poinformowała zebranych,  

iż na dzień 30 czerwca 2016r. wykonanie dochodów ogółem wyniosło 34.462.217,45 zł  

na plan 68.240.303,90  zł, co stanowi 50,50% planu rocznego, z czego dochody bieżące wyniosły 

32.538.468,01 zł na plan 59.167.421,90 zł, co stanowi 54,99% wykonania natomiast dochody 

majątkowe 1.923.749,44 zł na plan 9.072.882 zł, co stanowi 21,20%. Dochody ze sprzedaży 

majątku Powiatu na plan 2.523.800 zł  wyniosły 926.721,76 zł, co stanowi  36,72%. 

Analizując wykonanie dochodów własnych wg poszczególnych działów, zgodnie  

z upływem czasu i powyżej zrealizowano je w działach 020- Leśnictwo, 750- Administracja 

Publiczna, 758- Rozliczenia Różne (subwencje, odsetki), 851- Ochrona Zdrowia,  

853- Pozostałe Zadania w Zakresie Polityki Społecznej oraz 900- Gospodarka Komunalna  

i Ochrona Środowiska. W działach 852- Pomoc Społeczna, 854- Edukacyjna Opieka 

Wychowawcza dochody zrealizowano  na poziomie blisko 49%. Dochody  w dziale 700- 

Gospodarka Mieszkaniowa na plan 2.710.800 zł wykonano na poziomie 1.157.530,58 zł,  

z czego wpływy ze sprzedaży mienia powiatu wynoszą 911.254,76 zł na plan 2.496.600 zł 

(36,50%). Odnosząc się do sprzedaży mienia istnieje zagrożenie wykonania planowanej 

wysokości dochodów z uwagi na trudność w zbyciu większości nieruchomości oraz 

oczekiwaniem przez nabywców w kolejnych przetargach znacznie niższych cen. Jednakże  

w przypadku braku sprzedaży tzw. kluczowych dla realizacji dochodów, nieruchomości ujętych 

obecnie w planie, zostaną wprowadzone inne nieruchomości, których zbywalność jest większa.  



5 

 

Niskie wykonanie w przedziale 10-32% odnotowano w dwóch działach, 754- Bezpieczeństwo 

Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa oraz 600- Transport i Łączność. Jednak niskie wykonanie 

w tych działach nie stwarza zagrożenia zwiększenia deficytu budżetu Powiatu. W dziale 600 na 

plan 5.387.242 zł kwota 4.822.042 zł stanowi  pomoc finansową z Gmin, środki europejskie  

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020 oraz środki z budżetu państwa na 

dofinansowanie inwestycji drogowych, które będą finalizowane w II półroczu 2016r.   W dziale 

754 natomiast, na plan 312.385 zł wykonanie stanowi 99.973,94 zł, jednakże kwota 308.985 zł to 

dotacja z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dokończenie 

realizacji przedsięwzięcia pn. „Termomodernizacja budynków Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Kętrzynie”, które będzie finalizowane w III-IV kw. 2016r.  

Zrealizowane dochody z tytułu udziału Powiatu w podatku PIT w kwocie 3.870.464 zł  

na plan 8.358.917 zł (46,30%) oraz w podatku CIT na poziomie 126.220,76 zł na plan 290.000 zł 

(43,52%), stwarzają prawdopodobieństwo, iż mogą one nie zostać zrealizowane w 100%. Patrząc 

na poziom ich realizacji po I półroczu, zakładając, że w II półroczu osiągną ten sam poziom, 

może wystąpić luka na poziomie około 656 tys. zł. Z uwagi na fakt, iż udział tych dochodów jest 

znaczny dla budżetu Powiatu będą one analizowane po zakończeniu każdego kolejnego miesiąca  

i w przypadku zagrożenia ich niewykonania w miarę możliwości aby uniknąć zwiększenia 

deficytu plan ich zostanie zmniejszony, zmniejszając wydatki tam gdzie będzie można 

wprowadzić większą dyscyplinę w wydatkowaniu.    

Przychody na plan 10.444.676 zł zostały wykonane na poziomie 4.910.634,79 zł,  

co stanowi 47,02% w tym: wolne środki pieniężne 4.910.634,79 zł na plan 4.910.634 zł,  

co stanowi 100%. Planowane przychody z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek  

w kwocie 5.534.042 zł nie zostały wykonane w I półroczu 2016r. Planowane  

do zaciągnięcia kredyty bankowe, w całości przeznaczone są na sfinansowanie 5 inwestycji 

drogowych, których realizacja nastąpi w II półroczu 2016r.   

Kontynuując swoją wypowiedź, Skarbnik Powiatu poinformowała zebranych, że ogółem 

wydatki na plan 76.193.800,90 zł zostały wykonane na poziomie 27.378.161,39 zł, co stanowi 

35,93% planu, z czego wydatki bieżące na plan 59.116.524,90 zł stanowią 26.978.169,03 zł,  

tj. 45,64% planu, natomiast wydatki majątkowe 399.992,36 zł na plan 17.077.276 zł, co stanowi 

2,34% wykonania planu.  

Rozchody budżetu na plan 2.491.179 zł wykonane zostały natomiast w wysokości 

1.177.794,06 zł, co stanowi 47,28% planu i stanowią spłaty rat zaciągniętych kredytów.  

Analizując wydatki za I półrocze 2016r. nie zidentyfikowano negatywnych przypadków dla 

realizacji budżetu. Zwiększenie budżetu wydatków w jednostkach organizacyjnych Powiatu  

i innych jednostkach nastąpiło w drodze zmniejszenia planu wydatków w innych działach  

i rozdziałach nie powodując zwiększenia deficytu budżetu. Dopiero w II półroczu nastąpi 

realizacja zaplanowanych znacznych kwotowo wydatków w działach 600 w zakresie inwestycji 

drogowych oraz 851 w zakresie dotacji dla Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. W I półroczu 

ogłoszono przetargi na wyłonienie części wykonawców, jak również podpisano część umów na 

wykonanie inwestycji drogowych. Pojawiły się również pozytywne sygnały w zakresie uzyskania 

przez Powiat dofinasowania do czterech inwestycji drogowych ze środków UE  

i budżetu państwa w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej, 

co skutkować będzie w II półroczu zmianami w zadaniach inwestycyjnych, a tym samym planu 

wydatków i planowanych do zaciągnięcia kredytów, które mają uzupełnić wkład własny w tych 

inwestycjach. Jednakże nie wpłynie to negatywnie na wskaźniki WPF jak również i na sam budżet 

w roku 2016.  

W okresie I półrocza 2016 r. zachowana została relacja: wykonane wydatki bieżące są 



6 

 

niższe od wykonania dochodów bieżących. Na podstawie analizy wykonania wydatków  

za I półrocze 2016r. nie występują odchylenia od prognozy wydatków i struktury wydatków 

ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej dla Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2016-2031. 

Odnosząc się do planowanego wyniku budżetu – deficytu w wysokości 7.953.497 zł, 

Skarbnik Iwona Kozłowska podkreśliła, iż za I półrocze 2016r. wykonano nadwyżkę  

w wysokości 7.084.056,06 zł (wolne środki pieniężne). 

W pierwszym półroczu 2016r. Powiat nie udzielił poręczeń ani gwarancji. W planie 

wydatków na rok 2016 przewidziana jest kwota 590.000 zł i dotyczy udzielonego poręczenia 

przez Powiat w roku 2007 dla Szpitala Powiatowego w Kętrzynie z tytułu zaciągniętego przez 

Szpital długoterminowego kredytu na restrukturyzacja zadłużenia na okres 2007-2037.  

W I półroczu 2016r. Powiat nie wydatkował środków na spłatę zobowiązań z tytułu udzielonego 

Szpitalowi poręczenia.  

Wskaźnik obsługi długu obliczany jako wskaźnik procentowy relacji : kwota spłaty rat 

kredytów + kwota odsetek od kredytów + kwota potencjalnej spłaty kwoty wynikającej  

z udzielonego poręczenia do dochodów ogółem liczony jest dla pełnego roku budżetowego, dla  

I półrocza nie jest liczony. 

Łączna kwota długu to kwota niespłaconych kredytów wg stanu na koniec analizowanego 

okresu. W I półroczu 2016 roku Powiat nie zaciągnął kredytów. Kwota długu wg stanu na dzień 

30 czerwiec 2016 wynosi 12.199.824,84 zł i zostanie spłacona do 2024r. Wysokość odsetek 

spłaconych w I półroczu 2016r. wyniosła 148.108,94 zł. Obsługa zadłużenia w analizowanym 

okresie przebiegała terminowo. W II półroczu 2016 roku Powiat planuje zaciągnąć kredyty  

z przeznaczeniem na realizację inwestycji drogowych. 

Wskaźnik długu liczony procentowo jako kwota długu na koniec roku do planu dochodów 

w roku jest liczony ze wskaźników osiąganych za rok, za I półrocze nie jest liczony. 

Relacja dochodów bieżących + dochody ze sprzedaży majątku – wydatki bieżące do 

dochodów ogółem budżetu jako średnia arytmetyczna z ostatnich 3 lat do  obliczenia za rok 2016 

jest liczona za pełny rok budżetowy w związku z powyższym za I półrocze 2016 nie jest liczona. 

Odnosząc się przedsięwzięć wg stanu na 30 czerwca 2016r., łączne nakłady finansowe 

przewidziane do poniesienia na zaplanowane przedsięwzięcia wynoszą 13.791.430 zł  

i w całości są to wydatki majątkowe. W I półroczu 2016r. Powiat wydatkował kwotę 123.000 zł 

na plan wydatków w ramach limitu na rok 2016 - 3.148.513 zł, co stanowi 3,91% planu. 

 

Zgodnie z wykazem przedsięwzięć realizowanych w latach 2016-2031, przyjętym uchwałą 

Rady Powiatu w Kętrzynie nr XXI/191/2015 w dniu 30 grudnia 2015r., Powiat przewidywał 

kontynuację i realizację następujących przedsięwzięć: 

1. Przebudowa drogi powiatowej 1584N droga woj. nr 592 – Jeżewo-Winda-Jankowice-

Srokowo na odcinku drogi woj. nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie z łącznym 

nakładem finansowym 3.100.000 zł, z czego w roku 2016 limit wydatków stanowi kwotę 

3.077.860 zł; przedsięwzięcie z planowanym dofinansowaniem ze środków z budżetu 

państwa w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej, 

2. Przebudowa drogi powiatowej nr 1697N droga woj. 590 – Widryny – Śpiglówka              

na odcinku drogi woj. nr 590 – Plenowo – Widryny z łącznym nakładem finansowym 

1.500.000 zł, z czego w roku 2016 limit wydatków stanowi kwotę 1.490.500 zł; 

przedsięwzięcie z planowanym dofinansowaniem ze środków z budżetu państwa  

w ramach Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej, 

3. Termomodernizacja budynków Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Kętrzynie z łącznym nakładem finansowym 1.037.000 zł, z czego w roku 2016 limit 
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wydatków stanowi kwotę 210.013 zł; przedsięwzięcie z dofinansowaniem ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

Łączne nakłady na w/w przedsięwzięcia stanowiły kwotę 5.426.987 zł, z czego limit 

wydatków w roku 2016 stanowił kwotę 4.778.373 zł. W drodze zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu w I półroczu 2016r. do listy przedsięwzięć wpisano cztery nowe 

przedsięwzięcia za łączną kwotę nakładów finansowych w wysokości 11.254.430 zł, z czego limit 

wydatków w roku 2016 stanowi kwotę 1.448.000 zł oraz usunięto przedsięwzięcie pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej 1584N droga woj. nr 592 – Jeżewo-Winda-Jankowice-Srokowo 

na odcinku drogi woj. nr 592 – Podławki – Kiemławki Wielkie”, z uwagi na brak 

zakwalifikowania się Powiatu na dofinansowanie ze środków z budżetu państwa.  Nowo wpisane 

przedsięwzięcia to: 

1. Przebudowa mostu łukowego, żelbetonowego z podniesieniem nośności normatywnej 

obiektu na klasę C, w ciągu drogi powiatowej nr 1723N dr. pow. nr 1711N z łącznym 

nakładem finansowym 1.325.990 zł, z czego limit wydatków na 2016 stanowi kwotę 

1.310.000 zł; przedsięwzięcie z dofinansowaniem ze środków z budżetu państwa, 

2. Przebudowa i rozbudowa basenu pływackiego krytego przy ul. Poznańskiej w Kętrzynie  

z łącznym nakładem finansowym 4.351.600 zł, z czego limit wydatków w roku 2016 

stanowi kwotę 133.000 zł, 

3. Przebudowa drogi powiatowej nr 1606N w obrębie skrzyżowania z droga gminną  

w miejscowości Karolewo z łącznym nakładem finansowym 60.000 zł, z czego                              

w roku 2016 limit wydatków stanowi kwotę 5.000 zł, 

4. Projekt zintegrowanej informacji geodezyjno-kartograficznej Warmii i Mazur  

w ramach Osi Priorytetowej 3 Cyfrowy Region RPO z łącznym nakładem finansowym 

5.516.840 zł, z czego limit wydatków w roku 2016 wynosi 0 zł.  

 

Przedsięwzięcie pn. „Projekt zintegrowanej informacji geodezyjno-kartograficznej Warmii 

i Mazur w ramach Osi Priorytetowej 3 Cyfrowy Region RPO” planowane jest do realizacji  

w latach 2017-2020, z czego kwota 949.930 zł tj. 17,22% kosztu przedsięwzięcia, stanowi udział 

własny powiatu, kwota  4.566.910 zł  to środki z Unii Europejskiej. Limit wydatków  

w poszczególnych latach rozkłada się następująco: 

 w roku 2017 w kwocie 1.379.210 zł, w tym: 237.483 zł – udział własny,                      

1.141.727 zł – środki z Unii Europejskiej z przeznaczeniem na: 

 modernizację ewidencji gruntów i budynków w Gminie Kętrzyn i Gminie Reszel; 

 założenie osnowy poziomej na terenie miasta Kętrzyn;  

 modernizację osnowy poziomej – miasta Korsze  i  miasta Reszel; 

 cyfryzację zasobu; 

 nadzór inwestorski;  

 obsługę i zarządzanie projektem przez zewnętrzną firmę doradczą wraz ze 

zleceniem tej firmie realizacji zamówień publicznych tj. przygotowanie SIWZ, 

wyłonienie wykonawcy, sporządzenie umów; 

 w roku 2018 w kwocie 1.379.210 zł, w tym: 237.482 zł – udział własny,                    

1.141.728 zł – środki z Unii Europejskiej z przeznaczeniem na: 

 modernizację ewidencji gruntów i budynków w Gminie Korsze;  

 modernizację osnowy poziomej – miasta Korsze  i  miasta Reszel; 

 cyfryzację zasobu;  

 nadzór inwestorski;  
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 obsługę i zarządzanie projektem przez zewnętrzną firmę doradczą wraz ze 

zleceniem tej firmie realizacji zamówień publicznych tj. przygotowanie SIWZ, 

wyłonienie wykonawcy, sporządzenie umów; 

 w roku 2019 w kwocie 1.379.210 zł, w tym: 237.483 zł – udział własny,                        

1.141.727 zł – środki z Unii Europejskiej z przeznaczeniem na: 

 założenie GESUT (Geodezyjnej Ewidencji Sieci Uzbrojenia Terenu);  

 modernizację ewidencji gruntów i budynków w Gminie Srokowo;  

 cyfryzację zasobu;  

 nadzór inwestorski;  

 obsługę i zarządzanie projektem przez zewnętrzną firmę doradczą wraz ze 

zleceniem tej firmie realizacji zamówień publicznych tj. przygotowanie SIWZ, 

wyłonienie wykonawcy, sporządzenie umów; 

 w roku 2020 w kwocie 1.379.210 zł, w tym: 237.482 zł – udział własny,                   

1.141.728 zł – środki z Unii Europejskiej z przeznaczeniem na: 

 założenie GESUT (Geodezyjnej Ewidencji Sieci Uzbrojenia Terenu);  

 nadzór inwestorski;  

 obsługę i zarządzanie projektem przez zewnętrzną firmę doradczą wraz ze 

zleceniem tej firmie realizacji zamówień publicznych tj. przygotowanie SIWZ, 

wyłonienie wykonawcy, sporządzenie umów. 

Jak poinformowała Skarbnik Powiatu, udział własny powiatu przewidziany we 

wprowadzonym przedsięwzięciu będzie pochodził ze środków gromadzonych przez Wydział 

Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości z tytułu udostępniania materiałów z zasobu 

geodezyjnego i kartograficznego. Wysokość tych dochodów w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

w latach 2017-2020 została zaplanowana na poziomie 300.000 zł rocznie,  

w ramach której w każdym roku będzie zabezpieczona kwota 222.500 zł na poczet finansowania 

przedmiotowego Projektu. Pozostałe finansowanie pochodzić będzie z innych dochodów powiatu 

zabezpieczonych na ten cel. 

Reasumując, Skarbnik Powiatu Iwona Kozłowska stwierdziła, iż w przypadku wystąpienia 

znacznego niewykonania dochodów budżetu, które mają kluczowe znaczenie dla zaplanowanych 

wydatków, zostanie wprowadzona większa dyscyplina i racjonalizacja, która skutkować będzie 

zmniejszeniem planu wydatków adekwatnie do niższego wykonania dochodów. Nie przewiduje 

się negatywnych zdarzeń skutkujących zachwianiem wskaźników WPF. W II półroczu nadal 

będzie koncentracja na osiąganiu najlepszych efektów przy gospodarnym wydatkowaniu środków 

publicznych.  

Na koniec poinformowała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie na 

temat przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za pierwsze półrocze 2016 r. jest 

pozytywna.  

Radny Hansi Malecki zapytał co z inwestycją drogową Podławki – Kiemławki Wielkie. 

Skarbnik powiedziała, że inwestycja będzie realizowana w II półroczu.  

 

Ad. pkt 7 

Zaopiniowanie uchwał w sprawach: 

  

Następnie Komisja przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad, a mianowicie 

zaopiniowania projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad na najbliższej sesji Rady 

Powiatu w dniu 21 września 2016 r. w następujących sprawach: 
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a) ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za usuwanie pojazdu z drogi  i  jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu, obowiązujących w 2017 r. – 

projekt uchwały przedstawił Henryk Wiktorko pełniący obowiązki naczelnika Wydziału 

Komunikacji i Transportu, który poinformował, że usuwanie pojazdów z drogi  

i prowadzenie parkingu strzeżonego dla pojazdów usuniętych należy do zadań własnych 

Powiatu. Dodał, iż Rada Powiatu każdego roku uchwala stawki na następny rok po 

obwieszczeniu Ministra Finansów. Następnie powiedział, iż w tym roku proponowane są 

stawki takie same, jak w roku poprzednim. 

Komisja jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

b) o zmianie uchwały Nr XVII/155/2015 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia  

21 października 2015 r. w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Szpitala Powiatowego  

w Kętrzynie – projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury  

i Zdrowia Danuta Tomczak. Radny Hansi Malecki zapytał czy przed podejmowaniem 

powyższego projektu uchwały nie powinno podjąć się uchwały o przyjęciu rezygnacji Pani 

Janiny Korejwo. Za przykład podał sytuację ze Starostą, który również zrezygnował z pracy 

w komisji, ale jego rezygnacja nie została wówczas przyjęta i trzeba było wprowadzać 

później zmiany do uchwały. Naczelnik poinformowała, że w tym przypadku sytuacja jest 

trochę inna, gdyż Pani Janina Korejwo zrezygnowała z prac w komisji konkursowej, zatem 

projektu uchwały polega na jej wykreśleniu ze składu.  

Komisja 6 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu.  

 

c) o zmianie uchwały Nr XXV/228/2016 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 27 kwietnia 

2016 r. w sprawie przyjęcia do realizacji w 2016 roku zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudniania osób niepełnosprawnych – projekt uchwały 

przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie Dorota 

Siwicka. 

Komisja jednogłośnie głosami 8 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

d) zmiany planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie na 2016 rok – 

Komisja 6 głosami „za” i 2 „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

e) zmiany Uchwały Nr XXI/191/2015 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2015 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na 

lata 2016-2031 – projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Iwona Kozłowska. 

Uzasadnienie projektu uchwały stanowi zał. nr 7 do protokołu. Następnie poinformowała, 

że na sesji zostanie zgłoszona autopoprawka do projektu uchwały. Wicestarosta odniósł się 

do budowy ul. Targowej w Kętrzynie. Poinformował, że pierwotne ustalenia była takie, że 

inwestycja będzie realizowana wspólnie z Miastem Kętrzyn 50/50, gdzie pod uwagę były 

brane koszty szacunkowe. Jednakże po ogłoszeniu przetargu okazało się, że inwestycja 

będzie wynosiła więcej – ponad 600 000 zł. Natomiast Miasto zadeklarowało, że poniesie 

50 % kosztów szacunkowych. Wicestarosta stwierdził, że w takim razie nie będzie to równe 

partycypowanie w kosztach całej inwestycji. Radna Aneta Pietrzyk-Hornicka zapytała czy 

jest możliwość, aby na przyszłość ustrzec się przed takimi sytuacjami. Skarbnik Iwona 
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Kozłowska poinformowała, że ze wszystkimi gminami zostały podpisane porozumienia, 

gdzie jest zapis mówiący o wspólnym realizowaniu inwestycji 50/50. Jednakże Skarbnik 

Miasta Kętrzyn nie zgodził się na tego typu zapis w porozumieniu.  

  

W trakcie realizacji punktu obrady opuścił Wicestarosta Michał Krasiński. 

 

Komisja 3 głosami „za” i 4 „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

f) zmian w budżecie powiatu na rok 2016 – Komisja 3 głosami „za” i 4 „wstrzymującymi 

się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Obrady opuścił Starosta Ryszard Niedziółka. Obecnych 6 członków Komisji.  

 

g) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół im. Macieja Rataja  

w Reszlu. Skarga stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Głos w sprawie zabrał skarżący, który wyjaśnił, że Dyrektor Zespołu Szkół im. M. Rataja 

Andrzej Lewandowski wręczył mu wypowiedzenie 19 maja 2016 r., którego on nie 

podpisał. Dodał, iż wcześniej, tj. 16 maja 2016 roku zwrócił się do dyrektora szkoły o urlop 

zdrowotny i do dnia wręczenia wypowiedzenia nie otrzymał żadnej odpowiedzi w tej 

sprawie. Poinformował także, że za przyczynę wypowiedzenia podano zmiany 

organizacyjne, powodujące zmniejszenie liczby oddziałów w szkole i jednoczesne 

zmniejszenie liczby godzin przedmiotu przez niego nauczanego. Jak stwierdził, nie 

oponował zbyt mocno, gdyż zakładał, że taka sytuacja może mieć miejsce, jednakże równie 

dobrze mógł udać się z tą sprawą do sądu pracy, gdyż jak stwierdził nauczyciele, którzy 

zostali mieli mniejsze kwalifikacje niż on sam.  

Skarżący potwierdził, iż otrzymał propozycję pracy jako wychowawca w internacie PCE.  

W między czasie okazało się, że są dla niego godziny w ZS. W związku z tym, jak 

poinformował, zwrócił się do dyrektora 23 sierpnia 2016 roku o przyjęcie go z powrotem 

do pracy na stanowisko, które zajmował wcześniej – nauczyciel zawodu stolarz. 

Wytłumaczył, że dyrektor szkoły podjął decyzję o zatrudnieniu nowego nauczyciela  

25 sierpnia 2016 roku, już po złożeniu przez niego podania o ponowne zatrudnienie. Jego 

zdaniem dyrektor miał możliwość przyjęcia go z powrotem do pracy, jednakże tego nie 

zrobił. Wyraził swój ból spowodowany zaistniałą sytuacją, gdyż jak powiedział jest 

doświadczonym nauczycielem z odpowiednimi kwalifikacjami do nauczania wcześniej 

wspomnianego przedmiotu oraz bardzo związanym z tą szkołą. Następnie wspomniał, iż 

nauczyciel zatrudniony na jego miejsce nie był osobą bezrobotną, nie był mieszkańcem 

naszego powiatu oraz posiadał mniejsze doświadczenie zawodowe. Co więcej, podkreślił 

fakt, iż zarzuca mu się brak tytułu magisterskiego, jednakże skończył studia inżynierskie, 

które trwały pięć lat, jak również posiada wszystkie szczeble szkół związanych ze 

stolarstwem. Dodał, iż jako jedyny w tej szkole posiadał studia o kierunku drzewnym wraz  

z mechaniczną obróbką drewna. Jego zdaniem, w tej sytuacji zarzut dotyczący braku tytułu 

magisterskiego jest bezzasadny. Powiedział również, że w Zespole Szkół w Reszlu 

pracował od 1981 roku, był nauczycielem praktycznej nauki zawodu, kierownikiem 

warsztatów, w ostatnich latach pełnił funkcję wicedyrektora do spraw szkolenia 

zawodowego. Następnie przedstawił powody, dla których powinien pracować w Zespole 

Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu (zał. nr 9 do protokołu).  
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Radny Hansi Malecki zapytał czy skarżący ma świadomość, że w odniesieniu do 

większości argumentów Rada Powiatu nie ma kompetencji, aby rozpatrywać skargę. Dodał, 

że Rada Powiatu może rozstrzygać skargę na działalność, która wybiega poza aspekty 

prawne. Radny dodał, że jego zdaniem należałoby powołać zespół, który zbada tę sprawę. 

Skarżący stwierdził, że skoro Dyrektor jest pracownikiem Starostwo, to Rada Powiatu może 

w tej sprawie zareagować. Dodał, że nie zawsze trzeba iść do sądu. Radny Hansi Malecki 

powiedział, że bezpośrednim przełożonym Dyrektora jest Starosta, a nie Rada Powiatu, 

która rozpatruje skargi na podstawie przepisów KPA.  

Ustosunkowując się do wypowiedzi skarżącego, głos zabrał dyrektor Zespołu Szkół im. 

Macieja Rataja w Reszlu Andrzej Lewandowski. Podkreślił, iż nigdy nie umniejszał zasług 

skarżącego dla szkoły. Przyznał również, że jak najbardziej skarżący pomagał warsztatom. 

Dodał, iż w tym roku pojawiła się potrzeba wyboru jednego nauczyciela do zwolnienia. 

Swoją decyzję uzasadnił tym, iż skarżący nie posiada tytułu magistra, który z woli prawa 

jest obligatoryjny dla każdego nauczyciela, a nauczyciel, który został zatrudniony posiadał 

wszystkie wymagane dokumenty. Potwierdził również, że skarżący złożył w sierpniu 

podanie o pracę, jednakże rozmowy w tej kwestii były prowadzone już wcześniej z dyrektor 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Kętrzynie odnośnie przeniesienia 

jednego z nauczycieli. Z racji tego, że skarżący na własną prośbę przeszedł do 

Powiatowego Centrum Edukacyjnego w Kętrzynie, dyrektor potwierdził, iż nie brał jego 

osoby już pod uwagę.  

Radna Aneta Pietrzyk-Hornicka powiedziała, że jak wizytował z Komisją Edukacji i 

Kultury Zespół Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu to budynek szkoły i inne pomieszczenia 

były w fatalnym stanie. Natomiast warsztaty zrobiły wtedy na niej ogromne wrażenie. 

Radny Andrzej Sobczak stwierdził, że skarżący powinien udać się z tą sprawą do sądu, już 

w momencie otrzymania wypowiedzenia z pracy. 

Radny Waldemar Kuczyński powiedział, że w toku wszystkiego chodzi o to, że Pan 

Roman Borejko skarży się na to, że nie został przyjęty z powrotem do pracy w Zespole 

Szkół im. Macieja Rataja w Reszlu.  

Radny Hansi Malecki stwierdził, że Dyrektor nie dotrzymał składanej obietnicy 

skarżącemu. 

 

W toku dyskusji Komisja 4 głosami „za” i 2 „przeciw” uznała skargę za zasadną. 

 

h) wezwania do usunięcia naruszenia prawa w związku z podjęciem w dniu 16.08.2016 r. 

przez Radę Powiatu w Kętrzynie uchwały Nr XXXIII/269/2016 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Kętrzynie – skarga stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Komisja jednogłośnie głosami 6 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Ad. pkt 8 

Zaopiniowane wniosku 

 

Przewodniczący Komisji przedstawił wniosek Dyrektora Szpitala Powiatowego  

w Kętrzynie w sprawie zaopiniowania przyjęcia darowizny aparatury i sprzętu medycznego przez 

Szpital, który stosunkiem głosów 5 „za” został zaopiniowany pozytywnie. Jedna osoba nie brała 

udziału w głosowaniu.  

 



12 

 

Ad. pkt 9 

Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 

 

Obrady opuścił radny Waldemar Kuczyński..  

 

Spraw różnych nie przedstawiono.  

 

Ad. pkt 10 

Przyjęcie protokołów 

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie Protokół ze wspólnego posiedzenia 

Komisji stałych w dniu 16 sierpnia 2016 r., który Komisja 4 głosami „przeciw”  

i 1 „wstrzymującym się” nie przyjęła. 

 

 Następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie Protokół z posiedzenia 

Komisji w dniu 30 sierpnia 2016 r, który Komisja 5 głosami „za” przyjęła. 

  

Przewodniczący Komisji zgłosił wniosek o poprawienie Protokołu ze wspólnego posiedzenia 

Komisji stałych w dniu 16 sierpnia 2016 r. na podstawie nagrania z przebiegu posiedzenia.  

 

Ad. pkt 11 

Zamknięcie posiedzenia komisji                                                                                    

 

Wobec wyczerpania porządku dziennego, posiedzenie Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone  

o godz. 10.30. 

 

::  
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